
P r o t o k ó 1 n r  v ] . f i / g 1

z sesJl Rady MieJskieJ w JqdrzeJowie odbfiej w dniu 15 lutega 1991

roku o godz.9-tej w salf Urzqdu ReJonowego w Jqdrzejowie.

Adnto vIrI aesJq Rady l{teJskieJ w Jgdrzejonle otwiera
Pan Tadeusz Lato -hzewodniczqcy Radyc
Stvlerdzarhe na stán 28 radnyeh obecnych Jest 22 radnychrco stanovri

7816 96.Jest to quonn l¡rawonocne do podejmowania uchwal.
Przewodniez1cy powital przybylych na sesjg radnych Rady MieJskieJr

przedstawiciel-f stronnictv politycznych I stowarzytzeri rBuraiatrza,
innych gor{ci zaproszonych I przybylych na sesjq;

hoponowany porzqdek obrad zostal przyjety jednogloÉnle.

Porzqdek obrad:

1 .Otwarcfe sesjl rstwierdzenie quoruprprzyjQcle porzqdku obrad.
2.PrzyJ€cie protokólu z poprzednieJ sesJl.

J.Powolanie konisjf uchwal f wniosków.
4.sprawozdanie PrzewodniczqeeJ KonlsJi Zdrowiaropieki gpolecznej

i Ochrony lrodowiska ze spotkaú sluáby zdrowla i samorzqd.ów
lokalnych w Kielcach w dniach 4.Xff.199O r i 24.I.1991 r. rd 6prá-
wle progralów reforny elu2by zdrowfa.

5. ochrona érodowiska/vrnosi KomisJa Zd.rowiaropieki gpoleczneJ
. 1

i Ochrony 
-rodowiska.

6.InformacJa o wykonaniu uchwal Rady l{ieJskiej podjqtych na Foprzed-
n ieJ  sesJ f .

f;PodJqcie uchwaly w sprawieo okreÉlenla rrrysokoécl stawek podatku
od nleruchomoécl na '|.991 roko

8.PodJ€cie uchwaly w sprawle ustalenia wysokoéc1 stawek podatku od
posiadania psówrternlnów platnoéci oraz sposobu jeJ pobonr.

$.PodJqcie uchwaly w sprawie ustal-enla wyrokosct ctawek oplaty targo-
lreJrsposobu jeJ pobortr,okreélenla lnkasentów oraz wynagrod.zenla
za pobór teJ oplaty.

lOBodJgcle uehwaly w sprawie podzlatü nadrry2kl budáetoweJ za 199O rok,
11.Podi€cie uchwaly w sprawie nabycia nienrchonoÉcl na wlasnoéé

nienla konr¡naln€go"

12.PodJgcl.e uchwaly v sprawie zbycla 1okal1 mieszkalnych stanowiqcych
w?asnoÉé nlenfa komunaln€go.

1f;PodJqele uchwaly w sprawie wlna2enfa gotowoÉci przeJecia wodociq-
gów nieJskich I wlejskich na terenle gnfny JqdrzeJów.

l4.PodJqcie uchwaly w sprawie powolanla Zast€Fcy Klerownika UrZqdu
Stanu'Cywilnego w Jqdrzejowie"
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l5rpodjQcie uchwatry nnieniaJqcei Uchwalg Wr Y/25/9O Rady Mi.eJskieJ

w Jgdrzejowie e dnia 26 paádziernlka 199Q roku w sprawfe ustalenia

oplat za przeJazdy érodkani konunlkacji nlejskieJ'

l6.InfornaeJa o wyborze sotrtysów i rad soleckich na kadenejq

1991-1994 oraz uehwal"enie atatutu solectwa.

{/.Wybory uzupelniajqce cz}onków Kolegiun do Spraw Wykroczeit ptzy

Sqdzie ReJonowyllt w Jqdrzejowie.

lS.PrzyJecle planu pracy Rady MleJskieJ na 1991 rok.

l j,Zapytania I wolne wnioskir

2}.Zamlgrtf€cie obrad.

Ad..2. Rad.a jednogloénte nie wnoszqc urr¡ag przyjQla protokó?

nr VII/9o z poprzednieJ sesJi Rady.

Ad.]. W pgnkcie tyn iednogloénfe powolano Komisjq uchwat

i wnlosków w osobach:

1,radna Barbara Rogulska

2.radna Danuta Klwiorska

Ado4. 
'rzewod.nicz4ca KomÍsji ZdrowiarOpieki SpoteczneJ i Ochro-

ny $rod"owisla zlozyla 
Kadzie sprawozdanie ze spotkaú elu2by zdrowia

i samorz4d.6w loklanych w 
^ielcach 

w dniach 4.XII.199O r. i 24.I.199h

w sprawle programów reforny slu2by zdrowia.
tv dyskusji gtos tabral'i, 

..
Radny J.Caban -referat Przewodnl.czqcej ^.onieJi jest obCzerny .
Przed?ohone propozycJe to propozycJe do realizacji na dlugi okree

czasu.Dyloby barrtzlej wskazanyn zrrócló uwagg na to co czeka nas za

tydzieú tazy za miesiqc.

Dalsze swoje wyetqpienie skoncentroval na oprawie odplatnoéci za lekl

Polnformowalr¿e Mlnfster 
tdrowla 

proponuje llh*ldacJe grup uprzyviS.e'

jowanychrtJ.tychrktórzy otrzynywal.f Leki za d.aruo. 
*'szystkie 

te

uprzl¡lrlleJowane grupy nuszq byó zltt<;widowane.4OO leków b€dzie podle-

galo odplatno6ei w cenie 1 tys.2}. .\ l  pewnyeh ehorobach ,np.cukrzyca

bQdq obowiqzyraty dotychcsasovüe forny nleodplatnoscl za 1eki.

Pozostale leki b€d4 w cenaeh jakie usta1i producent.
llaatepnie raclny J.Caban ¡nówil na tenat zapewnienia opieki nad dzlec-

kien przebywajqcyn w szpttaLu przez natkq lub oJca."prawa ta weJdzie

tak2e do reforny slu2bY zdrowia.
Przewodniczqcy Hrdy T.tato poinfornowal Radqr2e dyrektor Zespolu

Opiekt Zdrowotnej w Jqdrzejowie ma przygotowany program reforvny

miejscoweJ slu2by zd.rowia i w tyn temacle bedq prowadzone konsulta-

c je spoleczne¡
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'1adny K.Grabowskl zwrócll siq z zapytanien co zrobiérabY skróc1é czas

oczekiwania w kolejce do ]ekarza.

W referacfe¡ przewodnlczqca przedstawila zadania d1a slu2by zdrowla na

przyszloÉériüle fnteresuje nówi} radny co mo2na zroblé od zarazrabY

poprawlla siq praca slu2by zdrowia.

lrzeta1a tor2e bEdziemy musi.eli za wszystko ptaulé; hrizytq u lekarzat

lek i rszp i ta l r l tp . foeP.  bqdz ie  na  to  e taó¿

Radna B.Kociszewska-- uslal odpowiadar?e to z¡ausi nas do leczenia

u jednego lekarzardolychczas niektórzy pacJenci korzystall z 5-ciu

wizyt dzlennierponiewa2 wizyty nie s4 pZatne.
Cz?owiek musi byé przypisany danemu lekarzowl.Bqdzle istmiata funkcja

lekarza donowego.ilastQpnie mówila o potrzebie organlzowania szkolei

d1a lekaÍzy.
dadny K.Grabowski lnteresowal s19 kto ponosi koszty przyjazdu karetki

pogotowia do wypadku.ZCIZ czy PZU ? Jak ta sprawa jest rozwlEzatta,-

Radna D.Kiwiorska -uczestníczy?am w ktlku zebraniach wiejskich i to co

móv¡iono pod adresen slu2by zdrowLa nie bylo pochlebne.Sq lekarze

bardzo nieprzychylni d1a pacJentów. Czlowiek chory chcialby uslyszeé

mfle slowo.fwiqksza siQ nan gn¡pa ludzi ulodych rencóstóvtrczy napraw-

dq wszyscy sq ludzml choryni.Po uzyskanlu grupy inwalldzkiej dopiero

zaczynaJq pracowaó i to ciq2ko mówila radna.Nasttpníe ¡nówi?.a o nlewy-

korzystanych miejscach w przychodniachrktóre powinno siq udostfunló

lekarzom chcqcyn przyjrnowsó pacjentów.

Pan H.Mlchatklewicz -przewodniez4cy Rady SRP -zw?aca uwaggr2e jest
)^

godz.11t' a dopiero Rada rozpatrzyla cztery punkty porzqdku obrad,

k ledy  b"dz ie  kon iec  sesJ i .

Przewodniezqey *ady przywoluje p.Fiichalkiewicza do porzqdkurproponuJ4c

sprawq tQ pozostawló Radzler

Radny A.Hatny ustosunkowujqc siq do glosu radnego K.Grabowsklego

rvyjasnlar2e wyjazdy do wypadku nie sq problenenrponlewa2 gbctq2a to
koszty PZUrproblemen sq wyjazdy karetek do przypadków nieuzadaürionych

Pan A.Blaly zabiera g?os jako przewodnlez4ey komlsji lekarskieJ-
pozornle mo2e siq vydawaér2e jest du2o rencistów.f4ole slg zdarzyórbe
ktoÉ wzgl€dnte zdror,ry przenlnie slq przez KonisJE.Sq przypadklr2e

ludzj.e ciq2ko ehorzy pracujq i to niekledy na 11/2 etatu,
Ad.15. ReferuJe E.Nawrot-Dyrektor MPK w JqdrzeJowle.
Przed.stawia propozycje nowych cen biletów /ceruriki w zal.1czeruu do

projektu uchwaly/.

Rad.ny J.Hatys-przewodnicz4cy Komisjl Bud.ZeturGospodarkf. i Mienia

infornreje ,2e Konisja na swoim posiedzeniu dokonala anallzy i akceptu-

Je proponówane podwy2ki cen bfLetów.
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Rad.ny Jt.Baraúekl wnosL spfar,rQ znlany dlugoÉcl stref kosunikacYi*

nychrproponuJeraby hre wszystkich klen¡nkach larsów autobusorlych usta'

lió strefg mlejskq na dlugoÉcl traey rynek-Fermentownla $toniu.

Uzsadania tymrZe strefa miejska kosztuje taniej i dziecf b"dq mogly

doje¿d¿ac domszkótr.Proponowal podnieÉó ceny biletón do 1 tys.zL,

l"rUU strefq proponowal ustalió do granic gninyrnatomiast IIf strefq

poza granÍce gminy zrównuj4c cenq biletów -z .ge{rQ biletów PKS.

podaje przyirfaa, t"tt"r"óew stronq Nagloti"bllstJest tanszy ni2 IvIKS .

E.Nawrot zabiera glos odnoénfe cen biletówra tak2e opracowanÍa

systerg stref kom.¡nlkacyjnych.Jest zdaniar2e trteba powolaé w tyn

eelu konisJe i wspó1nie przekoneultowaó sprawq.

NeguJe gloe radnego BaraúsklegorLe na wszystkich trasach ceny bile-

tów PKS sq tarisze od MKSrpoelu?yl siq przykladen:

Jqd.rzejów-Éasków btlet PKS kosztuJe 2 tys ¡z}¡& MI€ 1.4O0 zl. hasg

w etronq Warzyna ccny blletów takfe sanert¡ strong Placków niewleLka

ró2nlca ,róZnica w cenle btLetów PKS a ltXS/dro2sze bilety IvIKS/.

Dro2sze bfLety l{KS sq na trasaoh Jqdrzeiów-l4czp 1 Jqdrzeiów-

-PodchoJny.Na kaádej trasüe Jest rotacJa pasa2erówtprz]r 20 osobach

na koúcowym przystanku Jest sprzedanych okolo 5O biletów /ze wzglqdu

na zmfanq pasaZerów ba trasle/.

Jest zdanla,áe cena biLetu 1.OOO.- zl w naszych wartrnkach to cena

za wysoka.l?asy sq krótsze n3,2 w Kielcach.

Itadny K.Grabowskl-na trasle do Lysakowa eeny blletów MKS sq rrryásze

od PKS dlatego tet pasa2erowie korzystalq z uslug PKS.

Pyta jak przedetawia siq sprawa dotacjl sqsiednlch gnlny na tereniet

którychkursuj4 autobusy MKS.Pyta jakle kwoty wplywajq do MKS za

bi lety.

Radny id.Poczqty zwraca siq z zapytanlen co powoduJe wzrost cen

bi letóv.
Radny J.Caban zapytuje czy dokonuje sle analizy frekwencJi w zwiqzlar

z podwy2kq cen bl1etów.Czy podwy2ka cen blletór powoduJe mnieJ

pasa2erów w autobusach.

E . Nawrot-Dyrektor I{KS-wy j aéni a prz edaówcol :
-Koszt jednggo kn wynosft w ra-cu gnrdniu 4.754 2tr,é¡s¿tio za pótro-

cze  3 .650.  -2 ,7 t  ¡
-$przedaZ blLetów ksztaltuJe slg w granieach 12A do 150 nln zl

n iesl  Scznie,
-W zwiqz\nt z podrryák4 cen biletów no2na przyjqérte moZeny zarobié

okolo 45 n1n 2r*. ,
-Po wpr.owadzeniu podwyáki cen biletów spadek frekwencJi pasaZerów

okreÉla;sle na $ % Éredniego wptrywu przedsiqbiorstwa,
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-Na cenq blletów naJq vlplytr':zarobkl razen z podatkami plus skladka

ZU!/50 %/ plus koszty paliwa oraz anortyzacJa.
¡ l
i lzrastajq niesanowicfe koszty czgÉcl zanierurych.
Radny H.Poczqty- zwraca siq z zapytaniets co powodowalo wzrost cen
bi l "etówtczy byly w tym czasie podwy2ki  p lac.

E.Nawrot-wyjaÉnla: podwy2ek poborów nie bylortylko rewaloryzacja.
T.Lato*'éprzewodniczqcy Rady-ceny blletów wzrastaJq w calym kraju
z tytulu wzrostu cen.
Prosit o przedyskutowanie wnioskóv¡ w sprawie zmiany stref.
E.Nawrot-mo21iwo6ci zmian stref zawsze istniejq, jak Had.a Zadecyduje
tak nusf byórponiewa2 przedsiqbiorstxro podlega Kadzie.Proponowa?

sprawQ stref pozostawlé tak jak dotychczae , a powo?aé KomisJqrktóra
ustalL ceny biletów do poezczególnych urleJscowoÉci.
Odpowlada radnemu K.Grabowskiemu u sprawle parbycypacji w kosztach
kosrunlkacJi przez grniny oÉcienne r tj.lilalo gagzcz, Oksa, Sobków.
w tej sprawle odbyliÉmy spotkanie.Przedstawiciete tych gtsin wyrazlli
chqó partycypacJi w kosztaeh,l4aJq klopoty finansowe¡Bqdq sig staraé
o fundusze z minlstrrstwarbqdá wyasygnujq ze swolch budzetów.
Ts trzy gminy powinny przel<.azaó rocznfe okolo 6oo nLn.eZ.
Pan M.Konieczyóski-SD-zwraca siq z zapytanien czy kierownictwo
przedsiqbioratvta dokonuJe anallzy wykorzystania autobusów. l,atwo
obliczyó l l.e osób przewozi i jaki jest koszt przewozu.Czy nie naleáa-
loby siq xrrrnr*rrrÉ zastanowlé i spryrvatyzowaé to przedslqbiorstwo.
Radny G¿Slewlorek -zastqpca dyrektora Pl(S-zabral glos odnoÉnie
do-finansou¡ania guin sqsiednich.Flalogoszcz chclalby utrzynaó konr¡nl.ka¡
eJQ z JgdrzeJowen i chcialbyraby tq l iniq ,tJ. d.o Larczyc obslugiwal
PKg.Koszt 1_kn PKS w E-clr gmdniu wyniósl 2450.- z.7. Cena Cena biletó¡
na trasÍe hdchoJny-Lasków wynosi 12OO .- z!¡yrladonorZe PKS rvychwyclo
wszystkieh pasaáerów.
Przy taborze 121 autobusów przeJechaliérny 604 tye.kn,Wzrost cen
czqÉel zanlennych dotyczy zarówno MKS jak i PKS.Stawka godzfnowa
kierowcy wynosl 3.3oo.- zTrzarobkl nle sq zbyt dsie.pasa2erów
przewoalny duzorbo bilety sq tafisze.
Id przypadkurgdy siq podniesie ceny biletów na krótkich trasach ludzie
bqdq korzystaó z ustug PKg.PKg na odgórnie ustalone ceny biletów.
DotacJa w PKS wynosi nieslqcznle okolo 4O0 plJn.z?.Jehej,i podniesieny
ceny bfletów wrie to zadowollraLe wlQcej bqdzierny mr¡sleli vtyhozyé
z  kasy  n ieJsk ieJ .
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Pan J.trqtnowteeklóKPN-zrr,Taca siq z zapytanien ile po ostatnieJ

podwy2rre sprzedano mniej biLetów.Zadawalen pytanle przy ostatnieJ

po¿wytor sprzedano mniej blLetów.Zadawalen tak2e pytanle czy frekwer

-cja w qutobusach spadnle.Czy na pan te dane pytal przewodniczqcy

KPN.
Fan E.Nawr:ot wyjaÉnia przednówcyr2e kursów maZo napelnfonych nie ma.

Je2eki  chodzi  o 1inÍe nr 4 - t rysakówrJest coraz wiqcej  pasaZerów.

Konkurencji nie boiny slq ze strony PI(S.JesteÉmy bardzieJ punktualni

ni¿ PKS.Napelnlenie jest du2o wiqksze w okresie Jesl.eni i w zimJ.e,

tr lecie znacznie spada.Kursy nlenapelnlone zostaly wycofane.

Plerwsze I ostatnie kursy sq napelnlone tylko w jedn4 stronqr

W paádzirnfku sprzedaliÉmy biletów za nrniejszq larotq nfZ we

wrzeÉniura w l is topadzle o 1OO !ó wigcej  n i2 w Ehcü wrzeéniu.

Radny K,Grabowskl byl przeciwny tenur2e podwy2ki cen na dlu2szych

trasach s4 rnnlejsze ,a powlruro byé odwrotnle.
trzewodnicz4cy Rady lnforrnuJerhe gminyrdo których zwrócono siq

o d.otacJg do d.nia 20 lutego udzielq odpowiedzi w tej sprawlerJe2e3.i

nie odpowiedzq tarsy te zostanq wstrzymane.PKS Jest potrzebny na

dlu2szych l-iniach ¡a' rrd krétkich MKg.

Radny St.Baraúski-nie nogq siq zgodzlé z tymr2e d?ugoÉé trasy do

Sudolu jest taka sama jak do Fernentowni Tltoniu.Dwa przystanki na

terenie Sudolu czy Piaskéw wejdq w jeden przystanek.Stawia wniosekt

aby jako strefq mfeJskq potraktowaé wszytskie kursy dd JqdrzeJowa

na dtugoéci Rynek -Fermentownfa Tftonlu.
wniosek zostal przyJgty 20 glosaral przy 2 g?osach wstrzynuJ4cych sig,

Pan E.Nawrot zwraca slq z zapytaniem czy na proponowane ceny b1le-

tów radni wyra2ajq zgodg skoro strefa uriejska bEdzie na 1lnii

dlugoríci Rynek -Rernentow¡ria.hosüZ o pozostawienie granicy etrefy I

na obecnyu pozionle.

Radna D.Kiwlorska proponuJe cenq karnetu 7OO 2]l, a cenq biletu

1 .OOO. - 2}-.
Radny K¡Grabowski wnosl. ü takle ustalenil oenraby byly kon}urencyJne

z PKS.

Rada przyjqla wniosek radneJ KlwiorskiejrtJ.eena karnetu 7OO. - z,7,

cena biletu 1.OOO.- zZ 18 glosarai za przy ] wstrzymujqcych siq.

Radny W.Kuémierz pytal o iLe wplynie te 2O0 .-zL na nasz budZet'

dotacja i  tak bqdzie.
Radny K.tbabowski proponowal podwy2szenle cen blletów w IIf strefie
o  2 O % .
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Burnlstrz polnformo¡ral Radqr2e wóJtowe z Naglowic i Sobkowa zobowfq-

za}y sig do dnia lrnaroa podaé jakle bEde nialy no2liwoÉcf dofinanso

-vranla.Proponowal nie tozstrzygaé spraqy w tej chwl11.

Pan Piasecki prosft o przylrócenie przystanku pod koécloler./k:.asztor/

w imfeniu mieszkañców Zanoéciarponiewa2 jeden przystanek od drugiegó

jest  w odleg?oéci  1.653.mb.Wnqka jestrzadaszenie ¡roZna wykonaó

w ró2noraki sposób"Przedstawia moZ1iwo¡5ci usytuowanla przystanku.
Przewodniczqcy ""dy -Jest to sprawa Zarz4du MieJskiegora nie RadY,

Z arzqd rozstrzygnie sprawQ.
Rada 19 glosaai przy ?strzynuiqcych sfq podiqla uchwalq nr vr].r/54/

91 w sprawie ustalenia oplat za przejazdy érodkani kouunikacJi

n i e j s k i e J .

/uchwala Nr Vfff/54/91 v za].,qczeniu do protokólu/.

A d . 5 . Refemje Przewodniczqca Konlsji Zdrowlar0pietci Spolecz-

neJ i Ochrony Srodowleka-B.Kociszeuska-l[¡slal.
Przewodniczqca zglosila nastgpujlce v¡nioski dotyczqce tego tepatu:

a,/powotraé komisJq z udzialem ekologów ,która oceni czy odwierty

wodne moZna daleJ eksploatowaó,

b/powolaó komlsjg z udziaten przedstawielell woJewództwa do przeJqcia

wodociqgów,

c/dokonaó zmiany lokaLizacji przepolrpolrnl na Piaskach.
Zratt Écfeków plynnyctr kolo Piasków jest skandalen.rrz""rodniczqca

zwrócl}a siq do Przewodniczqcego Rady i Burnistrza o zmianq niejsca
wylewiska nieezysto;5cl znaJdujqctgh slq na Piaskach rlstnieJ4ce..
wyLenlsko naLeZy tak zabezpieczyéraby nie przeszkadzalo mieszka¡icor.
Nastgpnyn problemern jaki ponrszyla to zadynienle rniasta.
W dyskusJl gtros zabraLf:
Radny StnBaraúskt zwrócil slq z zapytanienjakie pod.jqto przed.sÍg-
wziQcia celen budovry obtyodnÍcy dla nfasta JqdrzeJowa.Zdanleer radrego
obwodnica jest bardzo d.La miasta potrzebnarponiewa2 przeJe2d2ajqce
samochody zostawiajE witcej  spal in ni2 parkingi .
t'rzewodntczqcy Rady wyjaÉnia co poczyniono celen budowy obwod.nlcy.
Pan Piasecki -zalnteresowanyg goéó przybyly na sesjq -zabral glos
w sprawie potrzeby wprowadzenfa za]razu u5palania 14k przez rolników,
Przewodnlcz4cy Rady proponolfalraby p,Piaseckl wniosek ten z?.o|y!
Kornisji ZdrowiarOpieki SpoleczneJ I Ochrony Srodowiska.

rnfor"uacJa Przewodnicz4ceJ'Zdrowiaropieki spolecznej 1 Ochrony
srodowiska przyJqta zostala do zatwlerdzaJqceJ wladomoÉci;
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Ad.15. Burnlstrz wyjaénia ,2e obowlEzek przejqcfa wodocL4gów

wynika z ustawy przeplsy wprowadzajqce ustawq o samorzqdzie teryto-

riaS.nyn i pracownlkach sanorzqdowych.Wodocl4gl nusi.uly przejqó

1 podJqé uchwa?g w tej sprawie ,2adnych wan:¡rków sta',vlaé nie bQdzleny

mo2eny tylko postulowaó o udostqpnlenle rozl.iczenla uJqó wodnych.
Radny K.Grabowski zr{raca siq z zapytanlen czy l{oJewódzkie kzedsiq*

bioretwo Wodocl4gów i Kanalizaejl w Kielcach jest dotowane czy

samowystarczalne.

Pan K.Sajtyna -kierownfk Oddiáalu w JqdrzeJowie odpowiadar?e Jest
przedsfqbiorstwen samowystarczalnyn i sanofinansuJ4cym sig.

"adny K.Grabowskf -je2e1i przejnl"emy wodoci4sf ,tzn.r2e nfe bgdzlemy

i.ch dotowaé.

K,Sajty¡¿ rwojewódzkie przrdsiqbiorstwo roalicza koszty na oddziatry,

czy bqdzfenry op?acalni to siq okaáe.
Rada 18 g?osarni zarprzy 1 glosie wstrzymujqcyur slq podJqla uchwalq
nr VI.LT/55/91 w sprawle wyraáer¡i.a lr5irirt gotowoéct przejqcla wodo*

ciqgów mieJskieh i wiejskich na terenie gainy Jgdrzejów.

/uchwala nr vrTJ/55/91 w za}:4czeniu do protokólu/.
Ad.?. Radni otrzymaLi projekt uchwaly.
J.Hatys-przeworln icz4cy KomisJi Bud.2eturcospodarki i Ffienia przekazZ
wnlosek komisjiraby $ 1rpkt.1 projektu uchwalyootrzymatr brzniaúÍet
-od pozostalych budynków Lub ich czqácl/od. 1 n'pow.u2ytkowej/ ].OOO.-
-od gara2y 1,OO0. -  z '7,
-od pozostalych 2OO. -  z?*
Burnistrz nie uznal wnÍosku I'onisjf za sluszny motyunrjqc tynráe Rada
musl szukaó áródel dochodéw dla gniny.
Z punktu wÍdzenia 6niny noZe to byé znaczqca kwotarz punktu widzenia
podatnlków nie sq to wielkie kwoty rpoza tyn btdzle to ptracone
w ratach.Prosll Radq o ?ozvrazenie tego postulaturponj.ewaá nogq
wyniknqé probleny finansowe d1a gniny¿
roinformowalr2e 

kaády podatnik ,który nie móglby zaplació moie byé
przez Urz4d zwolniony.
Nastqpnfe Br.rrmlstrz przedstavrüa Radzla ustawowe zwolnienia od. podatku,.
Mówil o protestach wsf przeclwko placeniu pod.atku od nie¡rrchonoÉcf .
Odczytal protest mieszkartów wsl Brr¡s f LÉcfn.
Pan St.Xró1"- dyreküor Zespolu Opieki ZdrowotneJ proslt o zwoLnl.enie
sluáby zdrowia od ptacenia podatku.
Radny K.Grabowski zwraca elg o orientacyJne podanie Jaka to suna
wplynie do bud2etu t tytutu podatku.
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Burnlstrz odpowiada przeduówcyrponad 1 ¡nl-d zl roezntea

Radny J.Hatys proponowalraby pracowniey Wydzialu Finansowego wspólnie

z radnpnl przeprort/adz1l.j. zebrania wlejskJ.e w spravi¡ie wysokoécl stawek

podatku od nieruchonoÉc1.
Soltys wsi LÉcin p.Wlerzchowski wyra.zil protest w imieniu nieszkaúców

swojej wsl przeciwko naliczaniu d1a wsi podatku od nieruchomoÉcl,

twlerdzqcrile rrieÉ jest ju2 znacznie obciqZona wszelki¡ni oplatanl.
rrzewodníczqey Rady uryjaáni& p. wierzchowskÍeunr, 2e dla rolnÍków |rctórzy
nle bqdq w stanie placló podatku bqdE stosowane u1gf.
Radny St.Baraúskf proponowalraby ustalié najniZsze stawki podatku.
ñadny K.Grabowski wnioskowal o vtyT4czenie piwnic i strychów na wsiach

od podatlnr.

Przewodníczqcy Rady infornuJerle projekt ustaw o podatkach 1 oplatach

lokalnych zostal przeslany do konsultacJi.KomÍsja BudáeturGospodarki

i Mienia wnioskowa?a o wylqczenie strychów i piwnlc z op?atrale jak

wfdaó wniosku tego nle uwzglqdniono.
Radny St.Barariskl stawia wniosek o wy?4ezenie rolnlctwa z pod.atku
od mieszkaú.
Burmistrz-jakó Rada jestelny uprawnieni do wylqczenfa budynków

' mie-"zkalnych wsi jako poszerzenie zwolnieú. 
;

RadnY L.Maksalon-bqd.q protesty z niasta ,w niebcle te2 stojq domy na
wlasnych dzialkach..est  to mala kwotarna rok okolo 5O tys.z l  p lacona
vr 4 ratach,
Radny K.Grabowski wrlioskuje o zwolnienie od. podatln¡ rolnikówrktórzy
maiq dzia?ki do t hara utrzyrnrjq siq z rent i emerytur rolniczych.
Radna B,Rogulska podaje kolejne warianty ustalenia oplat podatku od
ni eruchomoéc1 .
Buraist?z przectwny Jest rozszerzanlu zakresu podatkowego.
Zdanlem ourrnistrza 

spowod.uje to dodatkowy ferment na wsl.
Radny J.Smackf wypoweidzial slq za wnioskl"em radnego Baraúsklsge
w sprawie wylqczenia rolnictwa z podatku od nieruchomoscl od mieszkaú.
Zapobiegnle to fermentowl na wsl.
Rad.na B.Kociszewska-i'1¡siatr -bardziej zwolnilan stary niedoinrestowany
ezpi ta l  n12 wfeÉrsol tys na wsi  wie kto moZe zaplaclé podatek a konu
zastosowaó ul"gq.
Radny St.Bararlskf pyta na jakiej pod.stawie wieÉ placi wiQcej za wodq
n12 n ias to .

T.Lato-lrzewodnÍc zycy Rady aprobowal uLgl dla ind.ywidualnych rolników,
którzy nie bqdq mogli placié podatkr"l.
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Radny H.KuÉnlerz -wleÉ a miasto to du¿a ró¿nica.Nie wien czy panetwo

zd.aJecie sobie sprawq rnówi.} rad"ny jak wleÉ jest w tej chwili obciq|o-

na rjak wysokie sq obecnie koszty produkcii w rotnlctwie.

To bylby tylko niewielkl uÉmieeh ze strony radnych wiejskich do Rady

o zwolnienie od podatku od niertrchomoÉci wsi.

Rad.na D.Klwiorska wnioskowala o dskonanie zwolnieti od podatku

rzemieÉlników i dodaó w $ lrpkt 2 podptrnktyl

a/polegajqcej na éwiadczeniu uslug dla rufuistre ludnoéclrtaklch $ak:

-taplcerstltot

-szevrstwo,

-krawiectwot

-naprawa sprzgtu doaowegot
-uslugi pralnlczet
-fryzjerskie i kosmetYezne

a

od 1 m¿powierzchnl u2ytkowei -1.OOO.- zZ,

U/polegajqceJ na handlu artyku?ami konfekcyinyrnl
2

od 1 m¿powierzchni u2ytkoweJ -15.OOO.' zir.¡

c/innpJ dzialalnoÉci gospodarcze$-12.O00.- z,7.

Radny W.Poczqty byf zdaniaraby tego wniósln¡ nle büaó pod uwagqt

ptatnik podatku ma prawo zwrócenia siq do Burni.strza lndywidualnie

o zastosowanle ulgi lub zwolnienie z oplaty podatlcr.

Hadny J.Hatys -KomisJa skrrrpulatnle rozpatrywala poszczegóIne pozyeJe

projektu uchwalyrró2ne wersJe brano pod uwaggrto co wnioskowala

radna Kiwiorska telrostateczny wnlosek Konisji jest taki iak

przedatawiten na wstqpíe,Czy to bEdzie prawnie,je2eLi zwolnimy tych

rzemieéLników od placenia podatku od nienrchono$ci.

Btr¡nistrz-dada Jest wladna to uczynló i noZe to zroblé zgodnfe

z przeplsani.
tsrzewodniczqcy Rady ponownle wypowiada sig za tynraby stosot{aó

indywidualne zvolnienla od ptracenia podatku.
R"dny J.Snacki-rolnik placi pod"atek od grr:nturniemchomo6ci,oc

i. inne.
Pan ?.Lato*to sano pl,acq ¡rieszkaricy nlasta.

Pani J.Szreniawa !.Jrllowledziala sl q za typraby nie roblé rozla¡¡u na

wleé  i  n las to .

Burmistrz-lie musfny dokonywaé zaplsu w uchwa]"e o zwolnlenach

podatkowychrto regulu$q i-nne przepisy.
¡iadny L."aiqc lnforauJe Radqr2e gnina nodzisl.aw nie uchuali la

podatku od nieruchomoscf .
¡iadna B. Kociszewska-¿'\rsial -zacznl JEy litprowadzaé pravirorzqdnoéó.

l\ iech ná wsf bqdzie tak Jak w nfeocie.Itrrslny wspólnle slq szanowaóo
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Radny J.Hatys -na wsi mfeszka rolnikrktóry na do t ha zienl rten

zaplaci podatekra ten ,który ma 15 ha nie zaplacÍ I bqdzie to na

jedneJ wsl¿
Kadny J.Caban pyta czy rolnlk enerytrktóry na dzlalkq do t ha

i gospodarstwo nie ma noZliwoéci ulgi. lTty czy Rada koniecznie pusi

dzls la j  podjqé uchwalq w teJ sprawfe?
Burmistrz wyjaÉnie przednówcyrZe uchwalg musi Rada podjqérponiewa2

trzeba dokonywaé naliczeú.

Radny A.Hatny wnioskowal o zwolnienie sluZby zdrowla od placenia

podatku .
Radny G.Siewiorek-ustawa przewiduje nieco zwolnieú niezaleinych od
Rudyrnp.zwalnÍa sie dworce koleJowera takin samyn obiekten jest dwo-

rzec autobusowy.wnioskowal o zwolnienie dworca autobudowego Jako
obielrtu u|ytecznoÉei publlcznej.
Przewodniczqcy d"dy poddat zgloszone wnloski pod glosowanie Rady.

Za wnloskien radnego Bararisklego o zwolnlenie roln1ków od podatku

od budynków mleszkalnych glosowa?o I radr¡ychr9 bylo przeclw przyJqciu

wniosku.

Radny K.Grabowski wycofal wnlosek w sprawie zwolnfenia rolników

enerytów i rencistów od podatku od budynków nieszkalnych majqcych

gospodarstwa poni2eJ t ha.

Za umíoskiem radneJ D.Klwiorskiej o zró?mlcowanLe oplat za lokale

na dzlalalnoéó gospoCarczq oddano ¡1 glos za p?zy 19 glosach przeelw.

Za wniosklen Zarz4duiza proJekten uchwaly w wersjf przeslanej oraz

zastosowaniem zwolnieri d1a stra2y poZarnej/ glosowalo 14 radnych,

4 wstrzymalo slq od glosu.
wniosek Komisji Bud.2eturGospodarki i Piienia nie zostal przyiQty.
Za wniosklern radnego Hatnego o wyt4.czenie z podatku od niertrchonoÉci

obiekty slu2by zdrowla glosowalo 17 radnychr2 wstrzymalo s1q od gtosrJ

Za wnioskiem radnego G.Siewiorka o wylqczenie od podatku od niert¡chorr
-moéci d.worca PKS wypowled.zlalo siq 2 radnychrll bylo przeclw,

5 wstrzymalo sie od glosu.
ttada 12 glosani zarprzy 4 glosach przeciw i J wstrzyrmjqcych siq
powziqla uchwatE nr vf},]./56/91 w spravrie ustalenia stawek podatlcu

od nieruchomoéci na 1991 rok z uwzglqdnienlem zg}oszonych przyiqtych

wniosków.

/uchwala nr VIII/56/gl w za!4czenLu do protokóLu/.

Ad.B. lro¡ekt uchwaty zosta] przeslany radnym.

purmistrz wnlósl o doplsanie kr $ 8 pkt.1 projektu uchwalyrrpodatek

mo2e byé'tat¿e pobierany przez inkasenta ustalonego przez Urzqd

Mie jsk i / .

i^drnioshk zostal przyjqty Jednogloénle,
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nadny K.Grabowski wnioskówa} o podniesienie podatku od posladania

psów o 1OO ?6.Po przedyskutowaniu radny wycofuje wniogek.
Radna B.Kocisz6wsks-&¡s1atr wnioskowata o podj€cia dzial.ania celen
LikwidacJi  dzik ich psów.
wyJaÉnÍenfa 

o podjqtyn d.zlaltaniu w tym zakresie dokonuje &rrnistrz.
Rada jednogloénie powzigla uchwalq nr VffI/57/91 w sprawie ustalenla
wysokoécl stawek podatku od posiadania psówrterminów plaüro$ci oraz
sposobu jeJ poboru.

,/uchwa?a nr VIfI/57/91 w zaT4czeniu do protoxóhu/ I

.A.d¿g¡ Rada JednogloÉnie podJqla uchwalq nr VIII/5\/91 w sprawie
ustal"enia wysokoéci stawek oplaty targoweJrsposobu jeJ pobonrrokre$le.
nia inkasentów oraz wynagrodzenia za pobór teJ optaty.

,/uchr¡ala nr vITf/gB/g1 w zal4ezeniu do protokólu/.

Ad¿1o. Przewodnraz4ey KouisJi BudzeturGospodarki i Mlenla
przedstawla opiniq KomisJl odnoÉnie proJektu uchwaly.Kodsja jest
zdaniar2e nadwy2ka Jest podzielona prawidlowo.
Radny St.Baraúskl - 1'9OO.OOO .- zZ z przezna.czeniem na drogg rr SudoLe
to bardzo malo.za te knotq praktycznie nic slq nle zrobl..
v¡nioskowa? o przeznaezenie 1 n1n zZ na naprawQ instalacji wodnej
d1a Przedszkola w Sudole.I¡stal.acja pgkla w czasie mrozów.Propnowatr
przesunqé ten 1 mln. zL z remontu b4dá z budowy placu targowego,
Burnistrz ryjaÉnlarLe kwota przeznaczona dla trdolu Jest to doplata
do faktury za wykonang pracq.
Radny K.Grabowski jest przeclwny wnioskowi ot.Bara¡iskiego.Tor2e 

pEkly
rury instalacyjne w Przedszkolu jest zahiedbanlenn pracownlka za to
odpowiedzlalnego I tego pracownlka naLe2y obciq2yó kosztani naprawy.
Sq wiqksze potrzeby .np.slu2by zdrowla nie ma sprawnego aparatu ekg.
Kadny A.Hatny vmioskowal o przeznaczenle z nadwy2ki bud.Zetowej
120 mln zl na. zakup aparatu usG.dla szpitala w J€drzeJowie.
W tei cenie mo2na kupló aparat sredniej klasy.ObecnÍe ZOZ zadtu2ony
jest na 1 mln tzl ,nie ma szansy na dofinansowanie przez lekarza
wojewódzkielo.Apelowalraby Rada poczynila taki pierwszy ltrok wówczas
ZOZ bQ.dzie wystQpowat o fund.usze do irurych gmin.
ZoZ ¡¡usl plació za karetkq chorenu za dowóz na badanie.
Saki aparat móglby sluiyé bardzo wiele 1at,D1a nnie szokujqce bylo
mówi} radnyr2e na szalet miejskf wydaliÉry 5O mln zl,
Radna B.Kociszewska-Musfal popiera wniosek rad¡ego Hatn€gor aparat
takÍ jest bezpieczny dla choregorpozwala na szybkie rozpoznanie
choroby.
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f(ad.ny L.Maksalon wystapil z wnioskien w i¡hleniu KomisJi OÉwiaty,

Kultury Í Sportu o przeznaczenj.e 40 nln zl z nadwy2ki bud2etoweJ

z przeznaczenfem dla czlonków zespolu Orkiestry KolejoweJ

w Jqdrzejowie o?az 1O nln z? dla Chónr Zwí4zlan Nauczyoielstwa

Polskiego w JqdrzeJowie frl{elodiarr.KomisJa wnosi takhe o do$inanso-

wanie 3 - 5 m]..n zL PCK z przeznaezenfem na sfinansowanie nagród

dla szkót w konkursie czystoécJ..
'tadny G,siewiorek jest zdanfar2e nagroda dla JedneJ szkoly to nalo,

nagród mo|e byó wltcejrnale2aloby ustalló dwie lub trzy nagrody

dla szkót.Burnistrz podzleLa zdarríarie aparat USG jest potrzebny,

a1e wnlosek takl powinlen Uyó poprzedzony odpowied,nin uzasadnien3a.

Ten struszny postulat radnego no¿e byó uwzgLtdniony p?zy dyskusJf

nad budZeten.Potrzeby sq bardzo du2e w slu2bie zdrowia.
Te spralry powinny byó ocenione na chlodno i rozwa?one.

Radna B.Kociszewska-Musial jako Przewodniczqca Konsij i Zdrowiar

Opieki Spolecznej i Ochrony Srodowiska zobowiqzgje siq przedstawlé

Radzie na kole$nej sesJi potrzebne wydatki sluZby zdrowia.
Radny A.Hatny -byly skladane juá zapotrzebowania na zakup aparatu

USG, ale z powodu braku firnduszy aparat zakupil kto lnny.
ZOZ nie ma innych perspektyw ,dlatego chcialby mówil radnyrabyémy

¡t+x pomaga).l soble sálrri ¡
Radny K.Grabowski wypowiad.a slq ,aby realizaciq tego wnioskr¡
wstrzynaó do nasttpnej sesji i rozwa?yé no211woéé vrprowadzenia go

do budZetu.
Radny A.Hatny tfycofuje wnlosek.
Burnistrz-Yrzed.szkole w Strdole jest naszym zad.anlernrtrzeba naprawié
instalacjQ I rachunek ürzqd zaplaci.
^'adna B.Rogulska prosr!tra o ustalenie wysokoÉci nagród. d1a szkól
w konkursie czystoÉc1.
Proponowla nastrpuJqce wysokosci nagród:
I nagroda -4 mln 21,

I I  ¡1 *2 n1n 21,
I I I  r  _f  nr ln z l .
Radny K,Grabowski proponowal wystqpió d.o Wojewody o nagrod.q
specjalnqe

Burmlstrz-jesten zwolennikienraby istniala orkiestra i chórra1e
przeraáa nnie suma 4O nln zl.Powlnno to byé poprzedzone rozeznanie¡
potrzebr& n& dzieá dzisiejszy raby rozdysponowaé w formie nagród.o
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Radny J.Hatys-Orkiestra Kole¡owa gra 1 bierze za to pieniQdzergdzie

wigc sq to pienlqdze.

Przewod.nlczqcy ""dy -to co przeznaczarly to dla unLodych d1a zachQt}.
tladny J Hatys proponowal podjqó uchwalq zgodnle z proJekten ta zglo-

szone wnioskl zostana uwzglgdnfone po écislyn rozeznaniu potrzeb

w planie bud2etu"
brzewodniczqcy'tudy proponowal przeznaczyé z nadvrylkl budtetor*eJ

4 n l n z t d l a o r k l e s t r y K o l e j o w e j r T m l n z T n a n a g r o d y d l a s z k ó l

I 5 nLn zl. d1a Chóru i\auczycielskfego.

uchwalq nr V1II/59/91 w sl¡rawie podzialu nadwyáki bud2etoweJ budZetu

niasta I gurlny za 1990 rok podJqto jednoglolnte z uwzgltdnienien

wnioskr¡ Przewodnlczqcego ^ady.

,/uchwala nr VIII/5g/g1 w za}:|ezenlu do protokíZu/.

Ad.o11. Rad.a JednogloÉnie powziqta uchwalq nr Vff.f/6}/91

1^r sprawie nabycie nieruchonoéci na wlasnoéó nienia komunalnego.

/uclrwala nr VIII/60/91 w zak¡czeniu d'o protokóhu/.

Ad.12. Rad.a jednogloÉ¡rie powziqla uchwalq nr VIII/61/gt

w sprawie zbycfa 1okalÍ nieszkal"nych stanowlqcych wlasno6ó nienia

komunalnego.

/uchwala nr VIII/61/gl w zalqczeniu do proto*óhu/.

Ad.14. Rada przy 1 glosie wstrzymuiqcym siq powziqla uchwalq

nr VffI /62/gl w sprawte pwolania 
tastqpcy Kierownika UrzQdu Stanu

Cywilnego w JQdrzeJowle.

/uchwala nr VIIf/62/91 w zaT.4czeniu do protohíTu/.

Ze wzgltldu napóZnq porq a niewyczerpanie porzqdku dzien'

-nego Ir posiedzenie RadY ustaLono na dzieú Zo.az'br'na godz' 9*t4

w sal1 UrzQdu Rejonowego w J{drzejowie.

Na tyn protokól lakoúczonoo

Protokólo3¡ala: Przerirodn íc/4cy
.rjr_*i - itady "i"¡"kig¿ I .fqarzeJowie

B. Nowak', ;t'r- 
-

Tadeuíz Lato

,/


